
Вів засідання Голова
СПО об’єднань профспі-
лок, Голова Федерації проф-
спілок України Григорій
Осовий.

З інформацією «Про
укладення Генеральної уго-
ди на 2016—2017 роки»
виступив керівник Робо-
чої комісії СПО об’єднань
профспілок, голова Проф-
спілки авіабудівників Ук-
раїни Ярема Жугаєвич. У
його доповіді, виступах
учасників засідання за-
значалося, що на вико-
нання рішення СПО об’єд-
нань профспілок від 16
червня 2016 року «Про по-
зиції Сторін щодо укла-
дення Генеральної угоди
на новий строк» протягом
червня-липня ц.р. трива-
ли узгоджувальні наради
з керівниками профспілок
виробничої та бюджетної
сфер, а також узгоджу-
вальні консультації на рівні
керівників Сторін соціаль-
ного діалогу з метою на-
працювання компромісних
пропозицій щодо редакції
неузгоджених положень з
питань оплати праці та
завершення колективних
переговорів й укладення
Генеральної угоди на но-
вий строк.

Наголошувалося: за ре-
зультатами консультацій 14
липня 2016 року відбулося
засідання Спільної робочої
комісії повноважних пред-
ставників Сторін, де були
узгоджені позиції сторін та
прийнято рішення про під-
писання Генеральної угоди
на 2016—2017 роки най-
ближчим часом. З цією ме-
тою доручено міністру соці-
альної політики України
Андрію Реві, Голові СПО
об’єднань профспілок Гри-
горію Осовому та першому
заступнику СПО сторони
роботодавців Олексію Мі-
рошниченку провести зуст-

річ з Прем’єр-міністром Ук-
раїни Володимиром Грой-
сманом для визначення
дати підписання Генераль-
ної угоди.

Заслухавши і обгово-
ривши інформацію керів-
ника Робочої комісії об’єд-
нань профспілок Ярослава

Жугаєвича, враховуючи про-
позиції членів СПО, які про-
лунали під час обговорен-
ня цього питання, зокрема
щодо доручення спільної
роботи комісії у двотижне-
вий строк розробити про-
позиції до удосконален-
ня системи оплати праці
у визначенні розмірів та-
рифних розрядів в ЄТС,
Спільний представницький
орган об’єднань профспі-
лок вирішив:

— Погодити проект Ге-
неральної угоди на 2016—
2017 роки, схвалений на

засіданні Спільної робочої
комісії для ведення колек-
тивних переговорів 14 лип-
ня 2016 року.

— Укласти Генеральну
угоду на 2016—2017 роки.

— Делегувати право на
підписання Генеральної
угоди на 2016—2017 роки
від Спільного представ-
ницького органу репрезен-
тативних всеукраїнських
об’єднань профспілок на
національному рівні Голові
СПО об’єднань профспілок
Григорію Осовому.
(Закінчення на 2-й стор.)
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У кож но го в жит ті свої
вер ши ни, по до лан ня яких
під но сить осо бистість, ро -
бить жит тя більш зна чу -
щим, ос мис ле ним.

Ча сом фі гу раль не зна -
чен ня вер ши ни збігається з
фак тич ним. Як от у на шо му
ви пад ку, ко ли троє не ті -
шин ців з на го ди 20-річ чя
НА ЕК «Енер го атом» став -
лять за ме ту під ня тись на
од ну з най ви щих вер шин
Кав ка зу — го ру Каз бек. На
ві до мій стар шо му по ко лін -
ню пач ці ци га рок «Каз бек»
аб рис ці єї го ри ви ма лю -
ва ний без де та лей, але з
ха рак тер ною шпи ляс тою
хви лею. Ви со та по над п’ять
кі ло мет рів свід чить, що ко -
жен, хто на ма га ти меть ся
під нес тись на цю ви со ту,

має здо ла ти чи ма ло пе -
реш код.

Один з учас ників сход -
жен ня, пра ців ник енер-
го ре мон тного під роз ді лу
Хмель ниць кої АЕС Олек-
сандр Ве ре мій чук у скар -
бни ці осо бистих до сяг нень
вже має сход жен ня на най -
ви щу го ру Єв ро пи Ель б-
рус (5642 м), під йом на се -
ми ти сяч них — пік Ле ні на
(7134 м). От же, Каз бек, ні -
би тре ну валь ний по хід. Але
так мо же ду ма ти ли ше той,
хто не був у го рах. Що ра зу
це нес по ді ван ка, над зви -
чай на при го да, не а би я кі
вип ро бу ван ня. Го ри не про -
ща ють лег ко важ нос ті. Цьо -
го ро ку на Каз бе ку за ги нув
32-річ ний ук ра їн ський аль -
пі ніст жур на ліст  Пав ло Си -

во кінь. На йус піш ні ший ске -
ле лаз сві ту, зна ме ни тий
швей цар ський аль пі ніст Ер-
хард Ло ре тан, один з двох
де сят ків лю дей, які під ко -
ри ли всі сві то ві вер ши ни-
вось ми ти сяч ни ки, за ги нув
у го рах Швей ца рії у свій
день на род жен ня.

Тож го ту ва лася гру па
ре тель но, особ ливо зва -
жа ю чи, що у ній йшли три
«не об стрі ля них» ске ле ла зи:
ін же нер ви роб ни чо-тех ніч -
ної служ би Хмель ниць кої
АЕС Олександр Тре тяк,  ви -
хо ван ка клу бу аль пі ніз му та
ске ле ла зін ня Ма йя Мак -
сим чук та пра ців ник ди рек -
ції ком па нії НА ЕК «Енер го -
атом» Єв ген Гри ца єн ко.
Зви чай но ж, ко жен хо див у
го ри, але ж на Каз бек!..

Тре нер і ке рів ник гру пи
Олександр Ве ре мій чук заз -
да ле гідь по ці ка вив ся у ко -
лег про особ ли вості ці єї
гори. Від бу ла ся зус тріч із
го ло вою Хмель ниць кої об -
лас ної фе де ра ції аль пі ніз -
му із ске ле ла зін ня Ле сею
Го шов ською, яка цьо го -
річ вже бу ла на «по ба чен -
ні» з Каз бе ком. Пос піл -
ку вав ся він і з «сні го вим
бар сом», май стром спор ту
між на род но го кла су Сер гі -
єм Буб ли ком, аби по чу ти
пе ред штур мом ко рис ні
нас та но ви. 

Річ у тім, що у тех ніч но -
му пла ні сход жен ня на Каз -
бек склад ні ше за сход жен -
ня на Ель брус, хо ча різ ни ця
у ви со тах по над 600 мет рів.
З  ви со ти 3200 по чи на єть ся

льо до вик, який прос тя га -
єть ся до са мої вер ши ни,
ба га то під ступ них ушелин.

От же, 25 чер вня гру па
діс та лася на пер шу від міт -
ку у 1700 мет рів, де внес ла
ко рек ти ви у на мі че ні пла -

ни, бо на дій шли по ві дом -
лен ня, що по го да най -
ближ чим ча сом зіп су єть -
ся. Це мо же ста тися че рез
день, а мо же, й че рез
го ди ну. Бо го ри, то є го ри.
(Закінчення на 3-й стор.)

СПЕЦІАЛІЗОВАНІ МСЧ

МАЮТЬ ПРАВО НА ЖИТТЯ!

— Олександре Воло-
димировичу, вже дру-
гий рік ви працюєте за
новою системою фі-
нансування. Розкажіть,
що змінилось за цей
час.

— На сьогодні наш
заклад підпорядкований
Міністерству охорони здо-
ров’я України, але у зв’язку
зі змінами у Бюджетному
кодексі повноваження у
сфері фінансування деле-
говані місцевій раді.

За цей час ми навчи-
лись розділяти поняття
підпорядкування і фінансу-
вання. Чітко розуміємо, що
ті процеси реформування,
які відбуваються, не при-
носять користі нікому: ні
закладам охорони здо-
ров’я, ні місцевій владі, ні
населенню.

Одночасно із внесен-
ням змін до Бюджетного
кодексу було дозволено
фінансування з різних дже-
рел. Тому 48% від потреб
нашого медичного закладу
— державні субвенції. Усі
інші кошти — це дофінан-
сування з місцевого бюд-
жету. Та, незважаючи на
стан фінансової економії,
як і раніше виплачуємо за-
робітні плати, зберігаємо
структуру медичного зак-
ладу і, звісно, надаємо ме-
дичні послуги в повному
обсязі.

— Не так давно вам
довелося скоротити штат
працівників та оптимі-
зувати ліжко-місця. Як
це вплине на обслугову-
вання?

— Постанова Кабінету
Міністрів №1024 вима-
гає приведення у відпо-
відність ліжкового фонду
лікарень, а саме 60 лі-

жок на 10 тисяч населен-
ня. За підрахунками, від-
повідно до числа мешкан-
ців міста, протягом року
необхідно скоротити 120
ліжок з 295. На сьогодні
скорочено 45 ліжко-місць.
Це не вплинуло на якість
обслуговування, не торк-
нулось функціональнос-
ті медичної частини, не
вплинуло на можливість
обслуговування працівни-
ків атомної станції, прове-
дення їх медичних оглядів,
утримання здоровпунк-
тів, які перебувають на
нашому балансі. Навпа-
ки, ми консолідувались,
оптимізували можливості,
більше конкретизували
спектр послуг. Але, якщо
зазирнути у майбутнє,
подальше скорочення, яко-
го від нас вимагають,
справді, може призвести
до погіршення ситуації.

У разі передачі в ко-
мунальну власність ме-
дико-санітарна частина
втратить рівень спеціа-
лізованості, тобто можли-
вість надання медичної
допомоги в комплексі пра-
цівникам енергетичної га-
лузі, членам їхніх сімей
та іншим мешканцям міс-
та. Крім того, СМСЧ-3
єдиний заклад, який мо-
же брати участь у ава-
рійному реагуванні під
час надзвичайних ситуа-
цій. Проте з обласним уп-
равлінням охорони здо-
ров’я у вирішенні питання
нашої долі розуміння поки
що немає.

— Олександре Воло-
димировичу, як вдається
забезпечувати якісне об-
слуговування у період фі-
нансової економії?
(Закінчення на 2-й стор.)

Пра пор «Енер го а тома» на вер ши нi Каз бе куПра пор «Енер го а тома» на вер ши нi Каз бе ку

Про Генеральну угоду з реальним змістомПро Генеральну угоду з реальним змістом

20 липня на засіданні Комітету Вер-
ховної Ради України з питань соціальної
політики, зайнятості та пенсійного забез-
печення було розглянуто проект Основ-
них напрямів бюджетної політики на
2017 рік (реєстр. №4971 від 13.07.2016,
http://w1.c1.rada.gov.ua/pls/zweb2/web-
proc4_1?pf3511=59706).

Комітетом частково враховано проф-
спілкові пропозиції щодо визначення
основних соціальних стандартів та га-
рантій і рекомендовано у 2017 році: 

встановлення прожиткового мініму-
му на основі оновлених наборів продук-
тів харчування, непродовольчих товарів і
послуг та забезпечення підвищення його
розміру темпами, що не менш як на два
відсоткових пункти перевищують показ-
ник прогнозного індексу споживчих цін; 

встановлення мінімальної заробітної
плати у розмірі, вищому від розміру про-
житкового мінімуму для працездатних
осіб, визначеного з урахуванням ставки
податку на доходи фізичних осіб; 

забезпечення підвищення посадово-
го окладу працівника I тарифного розря-
ду Єдиної тарифної сітки вищими темпа-
ми, ніж прогнозний індекс споживчих
цін, та встановлення його розміру на
рівні мінімальної заробітної плати до
кінця 2017 року.

Крім того, комітет підтримав пропо-
зиції профспілок щодо необхідності
розробки Загальнодержавної програ-
ми сприяння зайнятості населення та
стимулювання створення нових робо-
чих місць на період 2017–2020 роки, в
тому числі для внутрішньо переміще-
них осіб.

Рішення комітету передано для вра-
хування Комітету Верховної Ради Ук-
раїни з питань бюджету, що є головним
комітетом з підготовки до розгляду
парламентом проекту Основних напря-
мів бюджетної політики.

Департамент захисту
соціально-економічних

прав ФПУ

ПРОПОЗИЦІЇ ПРОФСПІЛОК У БЮДЖЕТІ-2017

ГОЛОВНИЙ ПРІОРИТЕТ — ЯКІСНЕ
МЕДИЧНЕ ОБСЛУГОВУВАННЯ

Реформи у сфері охорони здоров’я небезбо-
лісно проходять як для населення, так і для пра-
цівників галузі. Як вдається відстоювати робо-
чі місця та надавати якісні послуги пацієнтам,
розповів головний лікар спеціалізованої меди-
ко-санітарної частини №3 Олександр КОЦЮ-
БИНСЬКИЙ.

Актуальні питання розвитку соціального діалогу,
підвищення якості та ефективності соціально-еконо-
мічного захисту працівників обговорили 21 липня
учасники засідання Спільного представницького
органу репрезентативних всеукраїнських об’єд-
нань профспілок на національному рівні, в якому взяв
участь Голова Професійної спілки працівників атомної
енергетики та промисловості України Валерій Матов.
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ЗАКОНОДАВЧІ НОВАЦІЇ
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Про Генеральну угоду
з реальним змістом

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

З інформацією «Про
План заходів на виконан-
ня Програми Гідної праці
МОП для України на період
2016–2019 років» виступи-
ли заступник Голови СПО
об’єднань профспілок, Го-
лова Конфедерації вільних
профспілок України Ми-
хайло Волинець та заступ-
ник Голови ФПУ Олександр
Шубін. 

Було зазначено: 7 квіт-
ня 2016 року Міністерст-
вом соціальної політики Ук-
раїни, репрезентативними
всеукраїнськими об’єднан-
нями організацій робото-
давців, репрезентативними
всеукраїнськими об’єднан-
нями профспілок та Міжна-
родною організацією пра-
ці підписано Меморандум
про взаєморозуміння що-
до реалізації Програми
Гідної праці МОП для Ук-
раїни на період 2016–2019
років, на виконання якого
утворено Наглядову раду
Програми.

Головна мета Програ-
ми — забезпечення пов-
ної, продуктивної, безпечної
зайнятості з гідною опла-
тою праці шляхом реаліза-
ції спільних дій соціальних
партнерів, з одного боку,
та Міжнародної організації
праці — з другого.

У Програмі враховано
заходи, що вже здійсню-
ються Україною в рамках
виконання зобов’язань за
міжнародними програмами
дій. Зокрема, Рамкової про-
грами партнерства Уряду

України з ООН на 2012–2016
роки, Цілей сталого роз-
витку (2016–2030 роки) та
Угоди про асоціацію між
Україною, з одного боку, та
Європейським Союзом, Єв-
ропейським Співтоварис-
твом з атомної енергії і їхні-
ми державами-членами — з
другого.

З метою досягнення ви-
значених Програмою стра-
тегічних цілей і пріоритетів,
враховуючи низку допов-
нень та пропозиції учас-
ників засідання, Спільний
представницький орган ре-
презентативних всеукра-
їнських об’єднань профспі-
лок на національному рівні
вирішив:

1. Схвалити пропозиції
до Плану заходів на ви-
конання Програми Гідної
праці МОП для України на
період 2016–2019 років.

2. Направити План за-
ходів Наглядовій раді Про-
грами Гідної праці МОП.

3. Запровадити щоріч-
ний профспілковий моніто-
ринг виконання Програми
Гідної праці МОП для Ук-
раїни на період 2016–2019
років.

Під час засідання було
обрано першим заступни-
ком Голови СПО об’єднань
профспілок заступника Го-
лови ФПУ Олександра
Шубіна, а також делегова-
но представником СПО
об’єднань профспілок до
складу колегії Міністерства
соціальної політики Украї-
ни Голову СПО об’єднань
профспілок, Голову ФПУ
Григорія Осового.

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

— Спеціалізована ме-
дико-санітарна частина по-
трібна як атомній станції,
так і місту. І в цьому ми
знайшли порозуміння з міс-
цевою владою, тому хоч
частково, але місто підтри-
мує нас фінансово. Це дає
можливість закрити бага-
то питань, зокрема, оп-
лату комунальних послуг,
зарплати медпрацівникам,
забезпечення потреб екст-
реної, невідкладної допо-
моги та медогляди мобілі-
зованих юнаків.

Хочеться звернути ува-
гу й на те, що, окрім співфі-
нансування, рішенням
міської ради виділено до-
даткові кошти на медичне
обладнання. Роками ме-
дична частина не мала
змоги здійснювати такі
закупівлі. Найбільшим ми-
нулорічним досягненням є
придбання ультразвуко-
вого апарата з можливос-
тями діагностики серцево-
судинної системи, чого
раніше в нашому місті не
було. Крім того, ми отри-
мали можливість обсте-
ження нервової системи
новонароджених і дітей мо-
лодшого віку. Нещодавно
провели процедуру заку-

півлі цифрового мамогра-
фа, в планах — рентген-
апарат в операційну. Отож
робимо крок вперед до су-
часної медицини, оскільки
з’явиться змога проводи-
ти малоінвазивну хірургію
(малотравматичну). Також
незабаром закупимо но-
вий аналізатор крові, зав-
дяки якому зможемо більш
масово обстежувати па-
цієнтів, особливо під час
медоглядів.

— Яким ви бачите
подальший розвиток ме-
дико-санітарної части-
ни?

— Хоч би як було
складно з фінансуванням,
ми не сидимо склавши

руки, а постійно шукаємо
шляхи розв’язання про-
блем. І я з гордістю хочу
сказати, що, незважаю-
чи на усі перепони, ме-
дико-санітарна частина
розвивається. Прикладом
цього є міжнародний сер-
тифікат якості ISO:9001,
який отримали минулого
року, пройшовши атеста-
цію органом сертифікації
систем управління ТОВ
«Глобал Сертифік». Нас-
тупного місяця буде кон-
трольний аудит, де муси-
мо підтвердити, що наша
система управління відпо-
відає міжнародним зраз-
кам. Сертифікат якості
дав змогу СМСЧ №3 ус-

пішно акредитуватися на
вищу категорію закладу
охорони здоров’я.

Якісне надання медич-
них послуг є головним
пріоритетом у роботі ме-
дичної частини, тому нама-
гаємося змінювати підхід
до пацієнтів та прагнемо
здобувати прихильність лю-
дей. Потрібно відходити
від радянських стандартів,
знаходити порозуміння і
вчитися поважати один од-
ного.

— Дякую за розмову.
Спілкувалася

Тетяна АРСЕНТЬЄВА
Фото

Надії ТИМОФЄЄНКО
м. Вараш

ГОЛОВНИЙ ПРІОРИТЕТ — ЯКІСНЕ МЕДИЧНЕ ОБСЛУГОВУВАННЯ
СПЕЦІАЛІЗОВАНІ МСЧ МАЮТЬ ПРАВО НА ЖИТТЯ!

В зоне наблюдения Ривненской АЭС Нацио-
нальным научным центром радиационной меди-
цины (ННЦРМ) НАМН Украины проводится цен-
ное социальное исследование. Новый проект,
разработанный совместно с НАЭК «Энергоатом»
на основе прошлогодних исследований, позво-
лит оценить социальные стандарты жизни и
медицинское обеспечение территории зоны
наблюдения АЭС.

Национальный научный центр радиационной меди-
цины НАМН Украины уже не первый год занимается
исследованием вопроса радиационной безопасности
населения, проживающего в зоне наблюдения АЭС.
Работа ученых посвящена изучению условий жизни
населения ЗН АЭС; установлению зависимости социаль-
ного самочувствия, ориентаций и установок населения
от социальных факторов, включая информационный, и
деятельности различных управленческих структур по
радиационной защите на доаварийном этапе; обоснова-
нию направлений оптимизации поведенческой и со-
циально-управленческой составляющих риска здоровья
населения.

Сегодня в городе атомщиков проходит четвертый
этап исследования, который строится на данных, полу-
ченных в течение последних трех лет. За этот период
тщательно изучалось общественное мнение относитель-
но экологической ситуации в регионе расположения
РАЭС, состояние здоровья населения и уровень его
готовности на случай аварии. По словам доктора меди-
цинских наук, заведующего лабораторией организа-
ционно-медицинских и социальных проблем больших
радиационных аварий ННЦРМ Валентины Прилипко,
Ривненская АЭС была выбрана не случайно, ведь именно
она первой откликнулась и выразила реальное желание в
изучении данного вопроса. «При первых исследованиях
мы определили уровень социально-психологической

напряженности населения, изучили информационное
обеспечение ЗН. Приятно поразили знания и осведом-
ленность школьников по радиационной безопасности.
По заключению предыдущих лет нами был предоставлен
ряд рекомендаций разноплановым структурам для улуч-
шения существующей ситуации», — комментирует про-
фессор.

Нынешний проект центра радиационной медицины,
основывается на изучении качества жизни населения в
ЗН РАЭС. Комплексное исследование проводится в
учреждениях образования, здравоохранения, полиции,
пожарной части и других городских структурах. Ученые
на основе собственного методического инструмента-
рия, включая наработки прошлых лет, выбрали три
стандартизированных опросника, разработанных веду-
щими европейскими и украинскими специалистами.
Результаты исследования будут известны уже в сентяб-
ре этого года и в качестве аналитических справок
направлены в управление информации и связей с
общественностью РАЭС, управление образования
города и органы местной власти.

«Хочу поблагодарить руководство Ривненской АЭС
за сотрудничество и понимание важности нашей рабо-
ты. За все время ни одного отказа на наши запросы
относительно информации не было. Управление
информации РАЭС обеспечило наших специалистов
всеми необходимыми данными, организовало сов-
местные поездки в ЗН и всячески способствовало про-
ведению исследования. Это хорошая практика энерге-
тического предприятия, так как роль общественного
мнения в развитии атомной энергетики страны чрезвы-
чайно велика. Все усилия будут не напрасными, ведь
они направлены на сохранение атомной энергетики,
которая сегодня является наиболее экологически
чистым видом производства электроэнергии», — отме-
чает Валентина Прилипко.

К теме

Для цього необхідно:
Виявити причини низького профспілкового членства та

індивідуальні потреби сучасної людини праці та молоді,
сильні й слабкі сторони профспілки.

Знайти нові підходи у профспілковій роботі, які відпові-
дали б вимогам сьогодення.

Активізувати роботу зі збереження профспілкового
членства.

Спрямовувати сили та роботу на безперервне вдоскона-
лення профспілки, на залучення нових членів, особливо молоді.

Навчити та виростити молодих лідерів профспілкового
руху.

Залучати молодь до активного життя профспілки.

Про
працевлаштування
учасників АТО

Парламент прийняв
Закон «Про внесення зміни
до статті 14 Закону «Про
зайнятість населення» що-
до додаткових гарантій у
сприянні працевлаштуван-
ню учасників бойових дій,
які брали безпосередню
участь в антитерористич-
ній операції, забезпеченні
її проведення».

Законодавчим актом до
переліку категорій грома-
дян, які мають додатко-
ві гарантії у сприянні пра-
цевлаштуванню, віднесено
учасників бойових дій, за-
значених у пп. 19 і 20 час-
тини першої ст. 6 Закону
«Про статус ветеранів вій-
ни, гарантії їх соціального
захисту».

Зміни стосуються тіль-
ки осіб, які зареєстровані в
державній службі зайнято-
сті й перебувають на обліку
як безробітні.

Згідно із Законом про
зайнятість наявність цих

гарантій означає, що для
працевлаштування певних
категорій осіб підприєм-
ствам, установам та орга-
нізаціям із кількістю штат-
них працівників понад 20
осіб установлюється квота
5% середньоспискової чи-
сельності штатних праців-
ників за попередній кален-
дарний рік.

Рада узаконила
біометричні
паспорти

Народні депутати при-
йняли зміни до законо-
давства, якими впровад-
жується біометричний пас-
порт громадянина України.
Згідно із законопроектом
біометричний паспорт зо-
бов’язаний отримати ко-
жен громадянин України,
котрий досягнув 14-річ-
ного віку. Цей паспорт
оформлюватиметься на 4
роки особам, які не досяг-
ли 18 років, а всім іншим —
на 10 років. Біометричний
паспорт містить текст ук-
раїнською й англійською
мовами, у ньому відсутній

штамп про шлюб. Для
оформлення закордонного
паспорта, дипломатично-
го, службового та низки
інших документів викори-
стовуватимуться оцифро-
вані відбитки пальців рук.
Для оформлення паспорта
громадянина України вно-
сити оцифровані відбитки
пальців рук будуть тільки за
згодою власника. Цей За-
кон є частиною так званого
безвізового пакета.

Про перерваний
стаж

Перерваний стаж біль-
ше не проблема. Верхов-
на Рада вдосконалила по-
рядок нарахування пенсій
працівникам, які досягли
пенсійного віку й мають
перерву в страховому тру-
довому стажі.

Парламент прийняв за
основу й у цілому законо-
проект про внесення змін до
ст. 40 Закону «Про загально-
обов’язкове державне пен-
сійне страхування».

Як зазначається в пояс-
нювальній записці до проек-

ту закону, відтепер за ба-
жанням працівника до ор-
ганів пенсійного забез-
печення подаватиметься
довідка про заробітну пла-
ту (дохід) за будь-які 60
календарних місяців стра-
хового стажу підряд неза-
лежно від перерв у період
до 30 червня 2000 р.

Представляючи зако-
нопроект, його автор, на-
родний депутат України
Юрій Шухевич зазначив,
що документ не новий і
частково вже обговорю-
вався. За його словами,
раніше громадяни, які ви-
ходили на пенсію до 31
грудня 2015 р., мали мож-
ливість подавати довідку
про доходи для нараху-
вання пенсії за період до
2000 р. за будь-які п’ять
років безперервного ста-
жу. «Потім для них таке
право скасували, — за-
значив Ю. Шухевич. — І за-
раз ми нічого нового не
вводимо, а просимо знову
надати людям таке право,
як раніше, подавати доку-
менти».

ПРОФСПІЛКАМ ПОТРІБНО ВМІТИ
ВИПЕРЕДЖАТИ ЧАС, ПІДГОТУВАТИСЯ ДО ЗМІН

Під такою назвою вийшла у світ книга, створена
Українською конфедерацією журналістів з нагоди 10-
річчя Всеукраїнської програми «Україна. Європа. Світ.
Золотий фонд нації».

ЗОЛОТИЙ ФОНД НАЦІЇ

«Українці — великий
європейський народ» 

Великоформатне видання
досліджує один із головних
напрямів розвитку України —
інтеграцію нашої держави до
Європейського співтоварист-
ва. У книзі вміщено нариси про
життя та діяльність знакових
особистостей наукового, еко-
номічного, культурного та гро-
мадського життя України. Зок-
рема, у розділі «Видатні енер-
гетики України» висвітлюються
пам’ятні та знаменні дати і
події у життєдіяльності ядер-
но-енергетичного комплексу
держави та Професійної спіл-
ки працівників атомної енерге-
тики та промисловості Украї-
ни. Її Голова Валерій Матов
нагороджений спеціальним
Дипломом та Сертифікатом як
учасник зазначеної Всеук-
раїнської програми.

Тимчасово виконуючим обов’язки генерального
директора Запорізької АЕС призначено головного
інженера станції (першого заступника генерального
директора) Юрія Кульбу. Відповідний наказ було під-
писано президентом НАЕК «Енергоатом» Юрієм
Недашковським 22 липня 2016 року.

Іншим наказом президента «Енергоатома», генераль-
ний директор ЗАЕС В’ячеслав Тищенко з 22 липня 2016
року переведений на посаду радника президента —
постійного представника президента «Енергоатома» на
майданчику ЗАЕС. В’ячеслав Тищенко обіймав посаду
генерального директора ЗАЕС з вересня 2003 року.

АТОМНІ НОВИНИ
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(Окончание.
Начало в «АУ», №30)

2012 год.
ХХХ Олим пийские иг ры,

Лон дон
(Ве ли коб ри та ния)
Ра зо ча ро ва ние жда ло

нас еще за дол го до на-
чала Игр. Меж ду на род -
ная фе де ра ция фех то ва -
ния про ве ла оче редную
ро та цию прог рам мы и
жен ский са бель ный тур -
нир был вы ве ден из прог -
рам мы оче редной Олим -
пи ады. Мож но бы ло сме ло
ска зать, что Ук ра и на по те -
ря ла прог но зи ру е мую ме -
даль, ведь на ши де вуш-
ки пол нос тью сох ра ни ли
свой зо ло той олим пийс-
кой сос тав и воз глав ля ли в
тот год ми ро вой рей тинг.
Так ли ши лись воз мож нос -
ти по бо роть ся во вто рой
раз за олим пийские наг -
ра ды в лич ном и ко ман -
дном пер вен стве на ши О.
Жов нир и Г.Пун дик.

Не прош ла пред ва ри -
тель ный олим пийский от -
бор и ли ши лась воз мож -
нос ти по е хать в Лон дон и
на ша муж ская сбор ная, в
ко то рой фех то ва ли трое
не те шин цев. Ин ди ви ду аль -
ную ли цен зию на участие в
лич ном са бель ном тур ни -
ре бук валь но за пол то ра
ме ся ца до на ча ла Игр за -
во е вал Д. Бой ко. Но вре -
ме ни на ка чес твен ную
под го тов ку к Олим пи аде
не ос та лось и Ди ма не был
го тов бо роть ся за вы со кие
мес та. Уже в пер вом сво -
ем по е дин ке он без на деж -
но ус ту пил пос ред ствен -
но му ру мын ско му фех то -
валь щи ку и на этом за вер -
шил тур нир.

Го речь Ди ми но го по -
ра же ния сгла ди ла брон зо -
вая ме даль его не вес ты,
ни ко ла ев ской саб лис тки
О. Хар лан. Вско ре пос ле
Олим пи ады они сыг ра ли
свадь бу. Так что Олю мы
мо жем сме ло на по ло ви ну
счи тать не те шин кой. Дми-
т рий Бой ко по преж не му
член сбор ной ко ман ды
стра ны, не од нок рат ный
чем пи он Ук ра и ны.

Для юж но ук ра ин ской
«зо ло той рыб ки» Ани Дзер -
каль это бы ла уже вто рая
Олим пи ада. Уни кальна би -
ог ра фия из вес тной ук ра -
ин ской плов чи хи, вос пи -
тан ни цы атом ного спор та.
В семь лет ма ма при ве ла
де воч ку в пла ва тель ный
бас сейн. В три над цать Аня

— мас тер спор та, в пят-
над цать — меж ду на род ный
мас тер, член сбор ной стра -
ны. Впе чат ля ю щий пос луж -
ной спи сок зва ний и наг -
рад этой спор тсмен ки:
се реб ря ный при зер чем -
пи о на та Ев ро пы, пя ти-
крат ный по бе ди тель Ев ро -
пей ских ка дет ских игр,
мно гок рат ная ре кордсмен -
ка Ук ра и ны, член На ци о -
наль ной сбор ной стра ны.
Учас тница двух Олим пиад,
пя ти ми ро вых и де вя ти
евро пей ских чем пи о на тов.
По ко ли чес тву ме да лей,
за во е ван ных на чем пи о на -
тах и Куб ках стра ны, а их
бо лее 150 (!!!), с ней не мо -
жет срав нить ся ни один
пло вец Ук ра и ны. 

В Лон до не Аня выс ту пи -
ла впол не дос той но. Стар -
то ва ла на че ты рех дис тан -
ци ях, вы иг ра ла один из
пред ва ри тель ных зап лывов,
а в двух ус та но ви ла на ци о -
наль ные ре кор ды. 

За ня тия пла ва ни ем Аня
сов ме ща ла с учебой в
уни вер си тете. Имеет два
выс ших об ра зо ва ния. Сов -
сем не дав но воз вра ти -
лась в род ной Юж но ук -
ра инск и сей час ра бо та ет
дет ским тре не ром в бас -
сей не «Олимп», в том са -
мом, в ко то ром на чи на ла
свой спор тив ный путь.

Пос ле не у да чи в Пе -
кине лон дон ское выс туп -
ле ние ос та ви ло бо лее при -
ят ные вос по ми на ния у
жел то вод ско го бе гу на А.
Сит ков ско го. Ко неч но, вне
кон ку рен ции на ту ман ном
Аль би о не бы ли ма ра фон -
цы аф ри кан ско го кон ти -
нен та, но за бег Алек сандру
удался. Во шел в дю жи ну
силь ней ших бе гу нов пла -
не ты, по ка зав вто рой ре -
зуль тат сре ди ев ро пей цев
и до пос лед них мет ров
дис тан ции пре тен до вал на
по па да ние в шес тер ку луч -
ших.

Нуж но от дать дол жное
и тре не рам, вос пи тавшим
спор тсме нов-олим пийцев.
Ведь ре бя там в дет ские го -
ды пос час тли ви лось с пер -
вым тре не ром, со спор тив -
ной шко лой, в ко то рой они
сде ла ли пер вые ша ги на
тер нис том пу ти к спор тив -
ным вер ши нам. Это за ме -
ча тель ные пе да го ги: Штур -
ба бин В.В., Штур ба би на
О.К., Крав чук В.Л.., Ман зу -
ля В.Р., Свин тиц кий Д.Г.,
Свин тиц кая Л.П., Лы се нюк
В.И., Виш ниц кая Г.В., Яцен-
ко С.Л. и др.

Теп лые сло ва и в ад -
рес пре зи ден тов ком па -
нии НА ЭК «Энер го атом»,
ге не раль ных ди рек то ров
атом-ных стан ций, ру ко во -
ди те лей пер вич ных проф -
со юз ных ор га ни за ций, под -
дер жку ко то рых всег да
ощу щают на ши физ куль -
тур ные ор га ни за ции и дет -
ские спор тив ные шко лы.
Это преж де все го фи нан -
си ро ва ние школ, со рев но -
ва ний и учебно-тре ни ро -
воч ных сбо ров, со дер жа -
ние спор тив ных объ ек тов,
дос той ная оценка тру да
тре не ров.

Ког да ра бо та ешь на
со весть и ощу щаешь та -
кую под дер жку, всег да го -
ришь же ла ни ем сде лать
еще боль ше. Вот по че му у
нас и по яв ля ют ся но вые
олим пийцы.

2016 год. 
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иг ры, Рио-де-Жа ней ро
(Бра зи лия) —
5–21 ав гус та

В этот раз в да ле кую
Бра зи лию для участия в
Олим пи аде от прав ля ет ся
чет вер ка вос пи тан ни ков
атом ного спор та — фех то -
валь щи ца А. Ко ма щук, тен-
ни сис тка Л. Цу рен ко и лег -
ко ат ле ты А. Сит ков ский и
В.Тка чук, еще две спор т-
смен ки — па у эр лиф тин -
гис тки Р. То пор ко ва и А. Ку -
мей ко при мут участие в
Па ра лим пий ских иг рах.

Ко рот ко о тех, кто бу дет
за щи щать честь стра ны на
ми ро вом фо ру ме спор та.

Юж но ук ра ин ку Ле сю Цу-
рен ко ро ди те ли в шесть
лет при ве ли на кор ты мес -
тно го тен нис но го клу ба.
Уже в де сять лет де воч ка
на ча ла при ни мать участие
в офи ци альных со рев но -

ва ни ях, по беж дая по рой
спор тсме нок стар ше ее.
Та лан тли вую тен ни сис тку
за ме ти ли спе ци а лис ты и
вско ре Ле ся бы ла вклю че -
на в юни орскую сбор ную
ко ман ду стра ны, а в шес т-
над цать она уже иг ра ла за
на ци о наль ную.

Сей час Л. Цу рен ко двад-
цать шесть лет. С 2007 го да
она — про фес си о наль ная
тен ни сис тка, за ни ма ет 37-е
мес то в ми ро вом рей тин ге.
По бе ди тель ни ца 14 меж ду -
на род ных тур ни ров.

Алина Ко ма щук — пред-
ста ви тель ни ца но во го по -
ко ле ния, вос пи тан но го в
зна ме ни той фех то валь ной
шко ле Штур ба би ных. Свою
пер вую боль шую по бе ду
одер жала в сем над цать
лет, ког да ста ла чем пи он -
кой ми ра сре ди ка де тов. В
мар те 2013 го да пов то ри ла
свой ус пех на юни орском
чем пи о на те и в тот же год в
сос та ве на ци о наль ной сбор-
ной ста ла по бе ди тель ни -
цей взрос ло го чем пи о на та

ми ра. На праз дни ке чес -
тво ва ния ге ро ев ук ра ин -
ско го спор та в тот год юной
спор тсмен ке был вру чен
сим во лич ный приз На ци о -
наль ной ака демии спор та
— «Олим пийская на деж да
стра ны» и она оп рав ды ва ет
до ве рие.

Ус пеш ным для А. Ко ма -
щук был пре до лим пий ский
се зон: зо ло тая ме даль на
I Ев ро пей ских иг рах, се -
реб ря ная — ми ро во го и
две брон зо вые ме да ли Ев -
ро пей ско го чем пи о на тов,
нес коль ко по бед на этапах
куб ка ми ра. Те перь в спор -
тив ной кол лек ции Алины

не хва та ет толь ко олим -
пийской наг ра ды. Олим -
пийский фех то валь ный тур-
нир прой дет с 6 по 15
авгус та: лич ный, жен ский
сабель ный — 8 ав гус та; ко -
ман дный — 13 ав гус та (фи -
нал — в 17.00).

Для ка пи та на Во о ру -
жен ных Сил Ук ра и ны жел -
то вод ско го ма ра фон ца А.
Сит ков ско го это бу дет уже
третья Олим пи ада. Лег кой

ат ле ти кой Александр за -
ни ма ет ся бо лее трид ца ти
лет на зад. На чи нал в дет -
ской спор тив ной шко ле СК
«Юби лейный» ГП Вос тГОК
у тре не ра Лы се ню ка В.И.
Не од нок рат ный чем пи он
Ук ра и ны, по бе ди тель мно -
гих прес тиж ных меж ду-
на род ных ма ра фо нов и
про бе гов. Спор тсмен в
рас цве те сил, а что бы
выс ту пать дос той но, при -
хо дить ся тер петь из ну -
ри тель ные тре ни ров ки: в
дождь и снег, в жа ру и хо -
лод. И так ежед невно на
про тя же нии мно гих лет,
по рой че рез «не мо гу» — та -
ко ва она до ля ма ра фон ца.

Еще од на не те шин ка,
Вик то рия Тка чук, на ча ла
за ни мать ся лег кой ат ле ти -
кой в чет вер том клас се. А
уже в де ся том вос пи тан -
ни ца тре не ра Крас но ва
А.Г. вы пол ни ла нор ма тив
кан ди да та в мас те ра спор -
та. Спо соб ную спор тсмен -
ку за ме ти ли се лек ци о не -
ры и приг ла си ли на учебу в
До нец кое учи лище олим -
пий ского ре зер ва. Ко рон -
ная дис тан ция, на ко то рой
Вик то рия бу дет выс ту пать
на Олим пи аде, — бег на
400 мет ров с барь е ра ми.

Энер го дарские спор т-
смен ки — па у эр лиф тин -

гис тки Р. То пор ко ва и Л.Ку -
мей ко, пред став ят атом-
ный спорт в со рев но ва ни ях
по прог рам ме Па ра лим -
пий ских игр — спорт ин-
ва ли дов, ко то рые бу дут
про во дить ся с 7 по 18 сен -
тяб ря, там же, в Рио-де-
Жа ней ро.

Де вуш ки бу дут со рев -
но вать ся в ка те го рии спор т-
сме нов с на ру ше ни я ми
опорно-дви га тель но го ап -
па ра та. Для Раи То пор ко -
вой это бу дут уже третьи
Иг ры в ее спор тив ной би -
ог ра фии. Дваж ды, в Пе-
ки не и Лон до не, бы ла бук -
валь но в ша ге от пье дес та -
ла по че та — чет вер тое и
пя тое мес та, и сей час го -
рит же ла ни ем за во е вать
ме даль.

Алина Ку мей ко са мая
мо ло дая в на шей олим -
пийской де ле га ции, в июле
ей ис пол ни лось де вят над -
цать. Но нес мот ря на свой
юный воз раст она уже из -
вес тная спор тсмен ка, ре -
кор дсмен ка ми ра и Ев ро -
пы. Это бу дет ее де бют на
Па ра лим пий ском по мос те,
но пла ны у де вуш ки ам би -
ци оз ные — бо роть ся за
ме даль. Тре ни ру ет дев чое -
нок ра бот ник физ куль тур -
но-оз до ро ви тель но го ком -
плек са За по рож ской АЭС,
зас лу жен ный тре нер Ук ра -
и ны Ку мей ко С.М., а всю
под го тов ку спор тсме нок к
со рев но ва ни ям фи нан си -
ру ет ди рек ция и проф со -
юз ный ко ми тет За по рож -
ской АЭС.

Вся стра на в ожи дании
олим пийских стар тов. Бу -
дем и мы все вмес те го -
ря чо пе ре жи вать и же лать
ус пе ха ук ра ин ским олим -
пийцам. Ве рим, что они не
раз пре дос та вят нам и все -
му ми ру воз мож ность слу -
шать Гимн Ук ра и ны!

XXXI Олим пийские иг -
ры вы хо дят на старт!

Николай МЕРКУШЕВ
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То му цьо го ж дня на од но -
му ди хан ні під ня лись до
мо нас ти ря на ви со ті 2300.
Ця бу дів ля гор до впи су -
єть ся у навколишній лан -
дшафт і по до рож ній мо же
по мо ли тись, ад же тут він
знач но ближ чий до Бо га.

26 чер вня гру па під ні -
ма єть ся до ме те ос тан ції
на ви со ту 3600. Ні би й не
кри тич на ви со та, але од -
но му з учас ників ста ло зле.
Да єть ся взна ки ак лі ма ти -
за ція. То му про лу на ла ко -
ман да спус ти тись до 2700,
а по тім без рюк за ків під -
йом до 4000 м. Так ор га -
нізм зви кає до пе ре па дів
тис ку, кис не во го го ло ду.

По го да змі ню єть ся, по-
гір шу єть ся що го ди ни. Гру -
па не ля гає спа ти, аби
здій сни ти ніч ний ви хід
пря мо на вер ши ну, бо мо -
же ста тись, що ін шо го
шан су вже не бу де. Але о
пер шій но чі роз по чи на -
єть ся гро за, па дає сніг.

Сход жен ня за бо ро не не
усім гру пам, яких тут зіб -
ра лося з пів то ра де сят ка.

Вран ці ви рі ши ли під -
ня тись до 4300, аби по ди-
ви тись, які склад нос ті тре -
ба бу де здо ла ти. Ви хід
здій сню єть ся вно чі, важ ко
по мі ти ти уще лини, ка мін -
ня, що мо же вис лиз ну ти
з-під ніг. Зреш тою це ко -
рис но і в пла ні ак лі ма ти -
за ції. Зго дом спус ти лись
у ба зо вий та бір.

На ви со ті по над три кі -
ло мет ри у лю ди ни приг ні -
чу єть ся пси хо ло гіч ний стан.
Мо же бу ти ну до та, роз лад
шлун ка, про па дає апетит,
з’яв ля єть ся го лов ний біль,
в’ялість і на віть апатія.
Цьо му тре ба пру ча тись,
аби не за бу ти заради чо го
пі шов у го ри.

З 28 на 29 чер вня ін -
струк то ри груп да ють ко -
ман ду на сход жен ня. Пі дій -
шли двоє по ля ків, поп ро -
си лись у зв’яз ку. До ве лось
від мо ви ти. Ад же лан цю жок
із шес ти осіб, у якому п’ять

не об стрі ля них бій ців, це
вже ве ли кий ри зик. І з’я-
сувалося, що рі шен ня бу ло
пра виль ним. До ре чі, Єв -
ген не став ри зи ку ва ти, бо
ак лі ма ти за ція, як мо вить -
ся, не піш ла.

Пер шою вий шла гру па
з Швей ца рії, яку по вів міс -
це вий аль пі ніст. Йо му гру -
па зав дя чує за під трим ку,
щи ру гос тин ність. О пер -
шій трид цять ви хо дять
НА Е Ків ці. Зір ки близь ко.
Як і ме та по хо ду. Про те за
якусь го ди ну-дру гу кар ти -
на кар ди наль но змі нюєть -
ся. Не го да зас тає на ви -
со ті 3900. Фак тич но всі
йдуть нав по мац ки, бо за
метр не вид но жод но го
орі єн тиру. Ли ше мо туз ка
вка зує, що всі жи ві, ру ха -
ють ся, від так усе доб ре.

Олександр Ве ре мій чук
від зна чає ве ли ке зна чен -
ня від чут тя пле ча тих, хто
йде, зв’язаний з то бою
од ні єю мо туз кою. Ду же
вчас ною  і до реч ною бу ла
під трим ка від гру зи на, ке -

рів ни ка гру пи, за якою
НА Е Ків ці йшли слід у слід.
Йо го під каз ки, впев не ність,
під бадь о рю ван ня вно си ли
у цю не га тив ну кар ти ну
елемент на дій нос ті, зро -
зу мі лос ті дій. 

На ви со ті 4800 на дій -
шла ко ман да, що мож на ли -
ши ти рюк за ки і без аму ніції
під ня тись на вер ши ну. Це
бу ли хви ли ни щас тя і гор -
дос ті, ад же гру па під ня лась
і за нес ла пра пор ДП НА ЕК
«Енер го атом» на Каз бек.
Там йо го роз гор ну ли, хо ча
жод но го знім ка не зро би ли,
ад же у су ціль но му «мо ло ці»
сні го вію це зро би ти бу ло
не мож ли во. Од нак, ура!..

Ко жен аль пі ніст знає,
що спус ка тися вниз по де -
ку ди важ че, ніж під ні ма -
тися вго ру. Під час спус ку
всі гру пи блу ди ли, хо ча у
най дос від че ні ших ке рів ни -
ків бу ли на ві га то ри. Всі зіб -
ра лись на пла то на ви со ті
4500. З’ясувалося, що не
всі спус ти лись з вер ши ни і
най дос від че ні ші піш ли на їх

по шу ки. Це до да ва ло три -
во ги. Зій шов ши до 4300
гру па з Не ті ши на вті ши -
лась, що звід си знає точ ну
до ро гу вниз. О 16.00 спус -
ти лись в ба зо вий та бір
(3600). На мі ча ли, що від -
ра зу пі дуть вниз, аби біль -
ше не ба чи ти сні гу, від чу ти
твер ду зем лю, але сил уже
не бу ло. Всі впа ли у спляч -
ку. Да лося взна ки зне вод -
нен ня ор га ніз му.

Нас туп но го дня ра ді ли
сон цю, гар но му за кін чен -
ню при го ди.

Олександр Тре тяк роз -
по вів, що без під го тов -
ки по діб ні ви лаз ки за кін -
чу ють ся по га но. Не об хід но
за пас тися від по від ним спо -
ряд жен ням. При мі ром, курт-
ку йо му ши ла зна на май ст-
ри ня Ві ра По по ва. Гу ся чий
пух гар но за хи щав ті ло від
не го ди. Пот рі бен паль ник.
Який не за га са ти ме від
пер шо го по ди ху віт ру. Без
на дій них че ре ви ків, тер мо-
с тій кої бі лиз ни, лег ких на
ва гу, але ка ло рій них про -

дук тів хар чу ван ня го ді й ду -
ма ти про та кий-ся кий ви хід
у го ри. Це ак сі о ми.

Ке рів ник гру пи Олек-
сандр Ве ре мій чук з вдяч -
ніс тю ві діз вав ся на ад ре су
проф спіл ко вих ко мі те тів
Ком па нії та Хмель ниць кої
АЕС, які ви ді ли ли пев ні
кош ти на спо ряд жен ня і
ор га ні за цію цьо го по хо ду.
Він зак ли кає смі ли вих і
ам біт них зай ма тися цим
ви дом спор ту, він до дає
впев не нос ті і від чут тя гос -
тро ти бут тя.

Вік тор ГУ СА РОВ

Пра пор «Енер го а тома» на вер ши нi Каз бе куПра пор «Енер го а тома» на вер ши нi Каз бе ку

Анна ДЗЕР КАЛЬ

Алина КОМАЩУК

Дмитрий БОЙКО

Александр СИТКОВСКИЙ
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ЗАСТЕРІГАЄ ФАХІВЕЦЬРІВНЕНСЬКІ АТОМНИКИ — УЧАСНИКИ ЕТНОРУХУ РЕГІОНУ

Першою умовою безпечного відпочинку на воді
є вміння плавати. Людина, яка добре плаває, почу-
вається на воді спокійно, упевнено, у разі потреби
може надати допомогу товаришу, який потрапив у
біду.

Навіть той, хто добре плаває, повинен постійно бути
обережним, дисциплінованим і суворо дотримуватися
правил поведінки на воді. Знання та виконання їх є
запорукою безпеки життя, а також отримання задово-
лення від відпочинку. Необхідно звернути особливу
увагу на пояснення дорослим правил поведінки на воді
дітям, бо понад 50% нещасних випадків у водоймах
припадає на дітей. Статистика летальних випадків
щороку вражає. Наприклад, протягом 2015 року на
водних об'єктах України загинуло понад 400 осіб, з них
— 93 дитини.

Правила безпечної поведінки на воді та біля води:
• діти повинні купатися обов’язково під наглядом

дорослих;
• вчитися плавати потрібно під керівництвом інструк-

тора або батьків;
• не купайтеся i не пірнайте у незнайомих місцях, це

можна робити у спеціально відведених місцях;
• не можна запливати за обмежувальні знаки;
• перед входом у воду розігрійтеся вправами на суші,

однак пам’ятайте, що у воду входити розпашілим не
можна, у таких випадках потрібно трохи охолонути.

• якщо ви вирішили відпочити біля води, то повинні
розумно дозувати сонячні ванни, це допоможе уникнути
перегрівання тіла;

• слід дуже обережно поводитися на надувних матра-
цах та іграшках, особливо, коли є вітер або сильна течія;

• якщо течія вас підхопила, не панікуйте, треба плив-
ти за течією, поступово i плавно повертаючи до берега;

• ніколи не купайтеся наодинці, на березі хтось пови-
нен стежити за вами;

• не забувайте, що вода несе й небезпеку! Шторм на
морі, повінь, сильна злива можуть завдати шкоди не тiль-
ки навколишньому середовищу, а й людині!

Микола ГЛАДІЧ,
технічний інспектор праці Атомпрофспілки

Безпека на водіБезпека на воді

За багаторічною тради-
цією фестиваль «Буршти-
новий шлях» почався з
велопробігу від міста-су-
путника РАЕС до фести-
вального майданчика, який
цього року розташувався у
селі Антонівка Володими-
рецького району — одній із
станцій рівненської вузько-
колійки. Спортивний старт
зібрав найвитриваліших та
найзагартованіших велоси-
педистів, адже відстань
треба було подолати чима-
лу — близько 50 км в умо-
вах аномальної спеки вище
300С. Генеральний дирек-
тор ВП РАЕС Павло Павли-
шин, прихильник активного
відпочинку та постійний
учасник усіх велопробігів,
подолав разом із аматора-
ми велоспорту дистанцію
за 2 години 10 хвилин.
Маршрут велопробігу про-
лягав через мальовничі міс-
ця району: село Олізарка,
відоме своїм цілющим дже-
релом, районний центр
Володимирець та село зі
110-літньою історією Анто-
нівка, де спортсмени роби-
ли короткі зупинки.

Початок фестивалю дав
яскравий фініш велоси-
педистів. Автентичність, ту-

ристичні родзинки Поліс-
ся, унікальна культура краю,
дари природи, твори ту-
тешніх умільців, яскравий
талант артистів-аматорів з
13 районів Рівненщини та
Білорусі стали справжнім
подарунком для багато-
чисельних гостей дійства,
серед яких було чимало
атомників. Поважну пуб-
ліку розважали й пред-
ставники міста-супутника
РАЕС, вихованці Палацу
культури імені Лесі Ук-
раїнки.

Крім концерту, учасники
фестивалю мали змогу оз-
найомитися з історією По-
ліської «кукушки», такою є
місцева назва вузькоко-
лійки, насолодитися кра-
сою поліських лісів під час
фестивальних екскурсій,
скуштувати страви місцевої
кухні, придбати сувеніри
місцевих майстрів.

На фестивальному май-
данчику була представле-
на експозиція Рівненської
АЕС, як найпотужнішого
промислового підприємст-
ва регіону, що формує бюд-
жети району та області.
Гості фестивалю мали мож-
ливість отримати інформа-
цію про діяльність електро-

станції, сувеніри та буклети.
Рівненська АЕС своєю ак-
тивною участю продемон-
струвала підтримку місце-
вої ініціативи та руху за

збереження унікальної іс-
торичної пам’ятки Рівнен-
щини, акцентування уваги
на туристичному потенціалі
краю.

«Бурштиновий шлях»«Бурштиновий шлях»
Працівники Рівненської АЕС стали активними

учасниками регіонального етнотур-фестивалю «Бур-
штиновий шлях», який відбувся в Антонівці — на одній
із станцій рівненської вузькоколійки.

ЕНТУЗІАСТИ ЗДОРОВОГО СПОСОБУ ЖИТТЯ

Працівник електроцеху Южно-Української АЕС
Олександр Мушинський став срібним призером
Кубка світу з пауерліфтингу за версією WPA.
Змагання проходили у Луцьку у спорткомплексі
«Адреналін Сіті», який зібрав понад 300 учасників з
Італії, Швеції, Угорщини, США, Росії, Молдови,
Польщі, Азербайджану, Вірменії, Білорусі, Грузії та
України. Розгорілися неабиякі пристрасті в боротьбі
за медалі.

Южноукраїнець О. Мушинський, який спробував свої
сили серед аматорів, у ваговій категорії до 82,5 кг (юніо-
ри 20–23 років) підняв вагу 215 кг і став чемпіоном Кубка
світу у вправі станова тяга. Крім того, за сумою трьох
вправ — станова тяга, жим лежачи та присідання — з
сумою 490 кг він став другим у своїй категорії, завою-
вавши ще й срібло Кубка світу з пауерліфтингу.

Це не перша перемога Олександра Мушинського. У
квітні 2016 року він став чемпіоном України у своїй ваго-
вій категорії, і за результатами виступів йому було при-
своєно спортивне звання майстра спорту України за
версією WPA.

Спортсмен-атомник займається пауерліфтингом у
спорткомплексі «Олімп» ВП ЮУАЕС під керівництвом
досвідченого тренера-викладача Олександра Іванова
впродовж декількох років. «Електроцех, у якому працює
Олександр, давно славиться своїми спортивними успі-
хами в цьому виді спорту, — каже О.Іванов. — Серед
його працівників — майстри спорту та кандидати в майс-
три спорту, а також рекордсмени України. Це Сергій
Денисов, Володимир Коваленко, Сергій Гончарук та ін.
Усі вони після трудової зміни регулярно тренуються в
«Олімпі», показуючи гідний приклад здорового способу
життя підростаючому поколінню нашого міста».

Срібло Кубка світуСрібло Кубка світу
з пауерліфтингуз пауерліфтингу

ПРОСВІТНИЦЬКА ДІЯЛЬНІСТЬ ХМЕЛЬНИЦЬКОЇ АЕС

Спілкування з дітьми — робота на майбутнєСпілкування з дітьми — робота на майбутнє

У Берездівському нав-
чально-виховному комплек-
сі зі 150-річною історією
навчається майже 300 ді-
тей. Олена Григорівна Мак-
симчук — директор нав-
чального закладу, закохана
у свою справу і вважає, що
треба не тільки вчити, а й
постійно вчитися самому,
завжди бути у творчому
пошуку. Тому вона завжди
підтримує вчителів, які на-
магаються дати дітям біль-
ше знань, зацікавити їх
дослідницькою, науковою
діяльністю.

Саме таким вчителем є
викладач фізики Ванда Ед-
вардівна Прокопченко. Піс-
ля екскурсії на Хмельницьку
АЕС, яку організував інфор-
маційний центр, вона дуже
зацікавилась темою впливу
Хмельницької АЕС на дов-
кілля та на здоров’я лю-
дей, які проживають по-
близу АЕС. Її вихованка
Даринка Поліщук брала
участь у конкурсі рефератів
«Атомна енергетика і ми» —
2016 і посіла перше місце із

рефератом «Отримання та
використання радіоактив-
них ізотопів». Зараз іще
одна її учениця Стецюк
Оксана працює над науко-
вою роботою «Хмельницька
АЕС. Радіаційний вплив на
довкілля» для Малої акаде-
мії наук. Адміністрація шко-
ли звернулася до генераль-
ного директора ВП ХАЕС
Миколи Панащенка із про-
ханням допомогти з ви-
мірюванням радіаційного
фону у вказаних юною до-
слідницею місцях.

Приїзд делегації з Хме-
льницької АЕС викликав
захоплення серед школя-
рів.  Начальник лаборато-
рії зовнішньої дозиметрії
цеху радіаційної безпеки
Андрій Тіщенко після про-
веденого інструктажу доз-
волив їм самим робити
вимірювання дозиметром-
радіометром МКС-07 «По-
шук». Міряли все, що їх
оточувало. Емоції зашка-
лювали. «Виявляється, що
ми живемо в чистій еколо-
гічній зоні», — підсумувала
Ванда Прокопченко.

Фахівці Хмельницької
АЕС розповіли, як працює
АЕС, як ведеться радіацій-
ний та екологічний моніто-
ринг у 30-км зоні навко-
ло Хмельницької АЕС, як

діють пункти автоматизо-
ваної системи радіаційно-
го контролю, які парамет-
ри вони контролюють, які
наявні радіоактивні еле-
менти в ґрунтах, повітрі, во-
ді, як перевіряється якість
води, який радіаційний фон
вважається нормальним…
і ще багато запитань, на які
діти отримали вичерпні
відповіді. І головне — з
перших вуст досвідчених
фахівців. 

Спілкування із дітьми
— це робота на майбутнє.
Хто знає, може серед цих
зацікавлених учнів є май-
бутній генеральний ди-
ректор Хмельницької АЕС?
Принаймні прихильників
атомної енергетики, без-
сумнівно, побільшало.

Колектив інформаційного центру разом із спеціалі-
стами Хмельницької АЕС, а саме начальником лабора-
торії зовнішньої дозиметрії цеху радіаційної безпеки
Андрієм Тіщенко та начальником еколого-хімічної
лабораторії відділу охорони навколишнього середо-
вища Олександром Голодом із просвітницькою метою
поїхали у школу села Берездів Славутського району.

ЦІКАВО ЗНАТИ

Известно, что дети рождаются с большим количеством
костей, чем взрослые. Потом некоторые косточки сра-
стаются вместе. Но есть кое-что, чего у новорожденных нет.
Это коленные чашечки. Они появляются только в 2–6 годам.

Наши глаза имеют один и тот же размер с рождения
до конца жизни. А уши и нос все время растут.

Родители и стоматологи не зря твердят нам о том,
что нужно беречь зубы. Зуб — единственная часть

человека, лишенная способности самовосстанавли-
ваться.

А один из самых прочных материалов человеческо-
го тела — это волосы. Один волос может выдержать
вес в 3 кг.

Если вы — блондин, будьте готовы тратить больше
денег на бритвы. Белокурые бороды растут быстрее,
чем темные.

Каждые 2 недели наш желудок должен заново про-
изводить новую внутреннюю оболочку, иначе он сам
себя переварит.

Тайны человеческого тела
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